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EUROKINISSI

ΓΙΑΝΝΗΣ

ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ

Για πρώτη φορά ίσως το ετήσιο
συνέδριο της ΚΕΔΕ αναμένεται
να διαφοροποιήσει τα δεδομέ

να της Αυτοδιοίκησης Α΄ Βαθμού .

Και αυτό διότι η νέα Χάρτα των ΟΤΑ
απαιτεί μεταρρυθμίσεις αν θέλουμε
να υποστηρίζουμε πως οι 332 δήμοι
της χώρας δεν είναι απλά αριθμοί
αλλά διοικητικές και οικονομικές
αυτοτελείς οντότητες με ξεκάθαρο
πλαίσιο λειτουργίας. Πρώτος αρ-
μόδιος να απαντήσει για όλα αυτά ,

μόλις λίγες μέρες πριν από το συ
νέδριο της Ρόδου, ο πρόεδρος της
ΚΕΔΕ και δήμαρχος Αμπελοκήπων-
Μενεμένης, Λάζαρος Κυρίζογλου .

Η Είναι το οικονομικό το
βασικό πρόβλημα σήμερα της
Αυτοδιοίκησης;
Οι δήμοι σήμερα αντιμετωπίζουν
σοβαρά οικονομικά προβλήματα τα
οποία , παρά την αύξηση των ΚΑΠ
το 2023 και το 2024 , επιβαρύνθηκαν
κυρίως α) από το επιπλέον μισθο-
λογικό κόστος που προέκυψε από
τις αυξήσεις που καλώς δόθηκαν
στους εργαζομένους, β) από το
ενεργειακό κόστος που δεν απο-
κλιμακώθηκε δυστυχώς και γ) από
το αδίκως επιβληθέν τέλος ταφής,
που δεν μας αποδίδεται , παρά τη
ρητή περί αποδόσεως πρόβλεψη
του νόμου . Είναι ανάγκη για να κλεί
σουμε το οικονομικό έτος 2024 να
μας δοθούν οπωσδήποτε επιπλέον
450 εκατ . ευρώ . Τα 258 εκατ. ευρώ
που δεσμεύθηκε ο κ . Λιβάνιος ότι θα
μας δοθούν επιπλέον τις επόμενες
ημέρες είναι μια «γενναία ένεση» ,

αλλά δεν αρκούν. Επίσης , θεωρούμε
επιβεβλημένο να αυξηθούν σημα-
ντικά οι ΚΑΠ για το 2025 ώστε να κατ
λυφθεί το σύνολο του λειτουργικού
κόστους των δήμων της επόμενης
χρονιάς και να μην αναζητούμε και

ΕΙΠΕ

Θέλουμεδήμους
ισχυρούς, με
οικονομική
ανεξαρτησία

καιλειτουργική
αυτοτέλεια, για
να μπορούμενα
είμαστεχρήσιμοι

στουςπολίτες

ΛΑΖΑΡΟΣ ΚΥΡΙΖΟΓΛΟΥ

Ζητάμεένανέοσυμβόλαιο
εμπιστοσύνηςμεταξύ

κράτους, αυτοδιοίκησης
καικοινωνίαςτωνπολιτών

Ο πρόεδρος της ΚΕΔΕ μιλάει στα «ΝΕΑ»

για τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι δήμοι

του χρόνου έκτακτες ενέσεις ρευ-
στότητας για να βγει η χρονιά . Είναι
αλήθεια ότι η αυτοδιοίκηση είχε
και έχει τα τελευταία χρόνια τους
περισσότερους πόρους που είχε
ποτέ στη διάθεσή της για εκτέλεση
έργων. Εμείς μιλάμε όμως για το
λειτουργικό μας κόστος , το οποίο
αδυνατούμε να αντιμετωπίσουμε .

- Ποιες θεσμικές αλλαγές
Ζητάτε από την κυβέρνηση;
Χαιρετίζουμε κατ ' αρχάς την εξαγ-
γελία του υπουργού Εσωτερικών κ .

Λιβάνιου για την έναρξη του δη-

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΣΤΟΝ ΧΡΗΣΤΟ ΡΑΠΤΗ

μόσιου διαλόγου και τη δημιουρ-
γία των επιτροπών, στο πλαίσιο
κατάρτισης της Νέας Χάρτας της
Αυτοδιοίκησης . Η διαδικασία αυτή
θα πρέπει να προχωρήσει άμεσα
χωρίς καθυστερήσεις και να μην
επιβεβαιωθεί αυτό που κάποιοι
κακόπιστα λένε πως αν θες να μη
λύσεις ένα πρόβλημα , δημιούργησε
μια επιτροπή που θα αναλάβει να το
λύσει . Η ΚΕΔΕ ζητά το αυτονόητο,

να μπει επιτέλους τέλος στην αλλη-
λοεπικάλυψη ευθυνών και αρμοδι
οτήτων μεταξύ όλων των βαθμίδων
του κράτους . Αλληλοεπικάλυψη,

που ταλαιπωρεί τους πολίτες στην
καθημερινότητά τους, λειτουργεί
ανασταλτικά στο να υλοποιούνται
χρήσιμες για τις τοπικές μας κοι-
νωνίες πολιτικές και έργα και, το
χειρότερο , γίνεται άλλοθι για λάθη
και παραλείψεις που πληρώνουμε
ακριβά. Στόχος μας μια Διοικητική
Μεταρρύθμιση εντός των πλαισίων
του Ελληνικού Συντάγματος και με
ουσιαστική σύγκλιση μετην Ευρω-
παϊκή Τοπική Αυτοδιοίκηση .

- Η Μεταρρύθμιση που ζητάτε
είναι ζήτημα αρμοδιοτήτων ή

μήπως είναι ζήτημα ικανοτήτων,
όπως πρόσφατα είπε ο
περιφερειάρχης Αττικής ο κ.

Χαρδαλιάς;
Ο κ . Χαρδαλιάς είναι άνθρωπος της
αυτοδιοίκησης , γνωρίζει και ο ίδιος
καλά ως πρώην δήμαρχος, αλλά κι
ως μέλος της κυβέρνησης και τώρα
περιφερειάρχης, πως οι δήμοι έχουν
αποδείξει τα τελευταία χρόνια πως
δεν τους λείπουν οι ικανότητες .

Εχουμε διαχειριστεί με επιτυχία
πρωτόγνωρες κρίσεις και κατα-
στάσεις . Αυτό που μας λείπει είναι
οι απαραίτητοι πόροι, το προσωπι-
κό και οι ξεκάθαρες αρμοδιότητες
για να κάνουμε ακόμη καλύτερα τη
δουλειά μας . Για να γνωρίζουμε κι
εμείς αλλά και οι πολίτες ποιος είναι
αυτός που πρέπει να σχεδιάσει , να
δημοπρατήσει , να χρηματοδοτή
σει και να εκτελέσει ένα έργο , κι
όχι να κρυβόμαστε στα δύσκολα
και να ρίχνουμε ο ένας στον άλλον
το μπαλάκι της ευθύνης . Θέλω να
ξεκαθαρίσω ότι οι δήμαρχοι δεν
φοβόμαστε την ευθύνη . Θέλουμε
να είμαστε χρήσιμοι και αποτελε
σματικοί . Να λογοδοτούμε στους
πολίτες για όλα όσα κάνουμε αλλά
καιγια όσα δεν κάνουμε, επιδιώκου
ντας στο τέλος να αξιολογούμαστε
από αυτούς . Αυτό που δεν θέλουμε
είναι να λογοδοτούμε για ευθύνες,

λάθη και παραλείψεις άλλων . Εμείς
έχουμε εμπιστοσύνη στις δυνάμεις
μας. Έχουμε εμπιστοσύνη στις μεγά-
λες δυνατότητες της Αυτοδιοίκησης
Α ' Βαθμού .

Η Σε λίγες ημέρες διεξάγεται
το Συνέδριο της ΚΕΔΕ. Ποιο
είναι το μήνυμα που θέλετε να
στείλετε και τι περιμένετε να
κερδίσετε από το συνέδριο αυτό;
Οι προσδοκίες μας από το Συνέδριο
της Ρόδου αποτυπώνονται ξεκά
θαρα στο μήνυμα που επιλέξαμε .

Επανεκκίνηση : Ισχυροί δήμοι, κάθε
μέρα δίπλα στον πολίτη. Θέλουμε
να αποτελέσειτην αρχή για μια δυ
ναμική επανεκκίνηση της Αυτοδι-
οίκησης Α ' Βαθμού , διεκδικώντας
αναβαθμισμένο ρόλο στο μοντέλο
λειτουργίας του κράτους . Θέλουμε
δήμους ισχυρούς , με οικονομική
ανεξαρτησία και λειτουργική αυτο-
τέλεια , για να μπορούμε να είμαστε
Χρήσιμοι στους πολίτες. Δήμους με
ανθρώπινο πρόσωπο , που θα είναι
διαρκώς δίπλα στον συμπολίτη μας
που έχει ανάγκη από στήριξη στην
καθημερινότητά του .

Θεωρούμε ότι τώρα είναι η ώρα
για ένα νέο συμβόλαιο εμπιστοσύνης
που θα κάνει αποτελεσματικότερη
τη συνεργασία του κεντρικού κρά-
τους με τηνΑυτοδιοίκηση Α' και Β'
Βαθμού , με διακριτούς ρόλους , ξε-
κάθαρους κανόνες αλλά και κοινούς
στόχους και προοπτικές . Η Ελλάδα
αλλάζει , και αυτή τη θετική συγκυρία
πρέπει να την εκμεταλλευθούμε .

Έχουμε χρέος να τη μετατρέψουμε
σε ευκαιρία ισόρροπης ανάπτυξης
και συλλογικής ευημερίας , που θα
απλωθεί οριζόντια σε όλη τη χώρα ,
σε κάθε δήμο , σε κάθε τοπικήκοινω-
νία . Ισότιμα , χωρίς αποκλεισμούς. Το
κράτος πρέπει να εμπιστευτεί τους
δήμους και να αναγνωρίσει την αξία
τους στη διαχείριση των κρίσιμων
ζητημάτων της καθημερινότητας
των πολιτών.
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